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REVISTA PRESEI 

 

 

 Sindicaliștii lansează acuzații GRAVE: Guvernul reglementează oficial 

sclavagismul în România 

Confederația sindicală „Cartel Alfa” susține că Ministerul Muncii intenționează să 

„forțeze” adoptarea unei ordonanțe „care dă puteri nelimitate angajatorilor de a 

reduce discreționar programul de lucru, fără a fi responsabili pentru plata 

lucrătorilor”. 

„Conform proiectului de act normativ, angajatorii pot schimba oricând și oricum 

programul de lucru, de pe-o zi pe alta, fără acordul sindicatului sau salariaților”, 

menționează sindicaliștii. 

Aceste schimbări sunt incluse în pachetul de măsuri de relansare economică, prin 

introducerea în România a mecanismului de tip kurzarbeit (“timp scurt de lucru”), 

după modelul german, model preluat și aplicat în mai multe țări europene. 

„Practic, în lipsa unor garanții pentru salariați, schema devine strict o subvenție 

directă pentru patroni, fără niciun fel de responsabilitate la schimb din partea lor: 

fără obligația de a elabora un program predictibil pentru salariați, negociat cu 

sindicatul și acceptat de salariați; fără obligația de a-i informa din timp (spre 

exemplu, cu cel puțin o săptămână în avans), fără obligația de a plăti odată cu 

salariul și partea de indemnizație care va fi decontată de stat, lăsând lucrătorii chiar 

și fără jumătate din veniturile lor (cum majoritatea angajaților români au venituri 

scăzute cu care de-abia fac față cheltuielilor curente, acest lucru va avea consecințe 

grave și sistemice)”, susține „Cartel Alfa”. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Guvernul menține restricțiile în vigoare și le completează cu introducerea 

sancțiunii suspendării autorizației de funcționare pentru organizatorii 

evenimentelor care nu respectă  regulile de siguranță sanitară și alte măsuri. 

Mai devreme, ministrul Sănătății anunțase că relaxarea prevăzută pentru 1 

iulie, nu va mai avea loc. 

Consiliul Național pentru Situații de Urgență a mai decis că: 

 activitatea centrelor sociale (copii, bătrâni, persoane vulnerabile) va continua 

după un program avizat de DSP; 

 cursurile de instruire și workshop-urile pentru adulți se vor putea desfășura 

cu cel mult 20 de participanți; 

 sunt permise activități sportive în grupuri de maximum 10 persoane; 

 suspendarea autorizației de funcționare pentru organizatorii de activități și 

evenimente care nu se asigură că măsurile de protecție vor fi respectate; 

 lista statelor aflate în „zona verde” pentru circulație (pentru care nu se impun 

carantinarea sau izolarea) va fi menținută. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Parlament: Vot pentru candidaţii la Consiliul Naţional pentru Combaterea 

Discriminării 

Plenul comun al Parlamentului decide, marţi, care dintre cei 23 de candidaţi pentru 

Colegiul Director al Consiliului Naţional pentru Combaterea Discriminării 

(CNCD), cu avize favorabile de la comisiile de specialitate, vor ocupa funcţiile 

vacante. 

 

Votul va fi secret, cu buletine de vot. 

 

Luni, Comisiile juridice şi pentru drepturile omului din Senat şi Camera 

Deputaţilor şi Comisia pentru egalitate de şanse din Cameră au acordat 23 de 

avize favorabile şi unul negativ pentru candidaţii la şapte locuri vacante din 

Colegiul Director al CNCD. 

https://www.agerpres.ro/viata-parlamentara/2020/06/29/parlament-23-de-avize-favorabile-si-unul-negativ-pentru-candidatii-la-cncd-dupa-audierile-din-comisii--531792
https://www.agerpres.ro/viata-parlamentara/2020/06/29/parlament-23-de-avize-favorabile-si-unul-negativ-pentru-candidatii-la-cncd-dupa-audierile-din-comisii--531792
https://www.agerpres.ro/viata-parlamentara/2020/06/29/parlament-23-de-avize-favorabile-si-unul-negativ-pentru-candidatii-la-cncd-dupa-audierile-din-comisii--531792
https://www.agerpres.ro/viata-parlamentara/2020/06/29/parlament-23-de-avize-favorabile-si-unul-negativ-pentru-candidatii-la-cncd-dupa-audierile-din-comisii--531792
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Iniţial, 26 de candidaţi s-au înscris pentru ocuparea a şase mandate complete de 

membru în Colegiul Director al CNCD şi un rest de mandat, până în 2023. 

Mandatele complete sunt de cinci ani. Ulterior, Radu Potcoavă (candidat pentru un 

mandat complet) şi Doru Frunzulică (pentru un rest de mandat) s-au retras din 

cursă. 

 

Printre candidaţii cu avize favorabile se numără actualul preşedinte al CNCD, 

Astalos Csaba, propus de grupurile parlamentare ale UDMR pentru un nou mandat. 

 

Pe lista cu avize favorabile mai sunt actuali membri ai Colegiului Director al 

CNCD, printre care Luminiţa Gheorghiu, Ilie Dincă, susţinut de grupul 

parlamentar al minorităţilor naţionale, Cristian Jura, Tatiana Sandu, Claudia Popa, 

susţinută de grupurile parlamentare ale PNL. 

 

Şi senatorul PSD Adrian Diaconu a primit un aviz favorabil pentru un mandat 

complet, iar Moţa Maria, susţinută de liberali, este unicul candidat pentru restul de 

mandat care expiră în 2023, pentru care comisiile de specialitate s-au pronunţat cu 

un aviz favorabil. 

 

De asemenea, de comisiile de specialitate au trecut Ionuţ Mavrichi, consilier 

patriarhal la Patriarhia Română între anii 2016-2019, susţinut de grupurile 

parlamentare ale PMP pentru un loc în Colegiul Director al CNCD, şi Cătălina 

Olteanu, propusă de grupurile USR. 

 

Ceilalţi candidaţi cu avize favorabile sunt: Marta-Iozefina Bencze, Florin Danciu 

(consilier parlamentar la Comisia pentru sănătate şi familie de la Camera 

Deputaţilor), Horia Grama (consilier la Cancelaria preşedintelui Camerei 

Deputaţilor), Noni-Emil Iordache (consilier în Guvern), Luminiţa Gabriela 

Pruteanu, Valentina Filofteia Şerban (solistă de muzică populară), Daniela 

Ştefănescu (consilier superior în corpul de control al prim-ministrului), Dan Tănasă 

(fost jurnalist independent), Laurenţiu Tănase (fost membru al Colegiului CNSAS, 

fost secretar de stat în Ministerul Culturii), Mădălina Tomescu, Daniela Tontsch 

(membru în Consiliul General al Institutului Român pentru Drepturile Omului), 

Andrei Bursucă, Lavrin-Ioan Covaci. 
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Ioana Enache a primit aviz negativ pentru depunerea unui dosar incomplet.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Parlament: Şapte candidaţi pentru Curtea de Conturi - vot în plenul reunit 

Şapte candidaţi pentru Curtea de Conturi şi Autoritatea de Audit urmează să fie 

votaţi, marţi, de plenul reunit al Camerei Deputaţilor şi Senatului. 

 

Senatorii şi deputaţii din Comisiile de buget-finanţe au dat luni aviz pozitiv 

candidaturilor lui Ilie Sârbu - pentru funcţia de vicepreşedinte al Curţii de 

Conturi şi Niculae Bădălău (PSD) - pentru funcţia de vicepreşedinte al 

Autorităţii de Audit. 

 

Ilie Sârbu a fost validat pe locul rămas vacant prin demisia lui Nicu Marcu, pe 

durata rămasă a mandatului început cu data de 15 octombrie 2014, potrivit 

Hotărârii Parlamentului nr 28/2014 privind numirea unor consilieri de conturi şi a 

unui vicepreşedinte la Curtea de Conturi, potrivit raportului comisiilor de 

specialitate. 

 

Au mai primit avizul parlamentarilor comisiilor de buget; pentru funcţia de 

consilier al Curţii de Conturi: Sorin Lazăr, Ion Călin, Claudia Boghicevici (pentru 

un mandat de 9 ani, începând cu 15 octombrie 2020), Dezso Csongor - Attila, 

Adrian Popa. 

 

Au existat 16 dosare retrase.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Sesiunea ordinară a Camerei Deputaţilor şi Senatului se încheie; de 

miercuri, sesiune extraordinară la Cameră 

Prima sesiune ordinară a Camerei Deputaţilor şi Senatului din acest an se încheie 

marţi. 

 

https://www.agerpres.ro/viata-parlamentara/2020/06/29/parlament-comisiile-de-buget-au-validat-sapte-candidati-pentru-curtea-de-conturi--531805
https://www.agerpres.ro/viata-parlamentara/2020/06/29/parlament-comisiile-de-buget-au-validat-sapte-candidati-pentru-curtea-de-conturi--531805
https://www.agerpres.ro/viata-parlamentara/2020/06/29/parlament-comisiile-de-buget-au-validat-sapte-candidati-pentru-curtea-de-conturi--531805
https://www.agerpres.ro/viata-parlamentara/2020/06/29/parlament-comisiile-de-buget-au-validat-sapte-candidati-pentru-curtea-de-conturi--531805
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Cele două Camere ale Parlamentului vor avea, marţi, ultimele şedinţe din sesiunea 

ordinară februarie-iunie, urmând ca de la 1 iulie Camera Deputaţilor să se 

întrunească pentru două săptămâni în sesiune extraordinară. 

 

Sesiunea ordinară s-a desfăşurat atipic pe fondul pandemiei de Covid-19, atât 

deputaţii, cât şi senatorii întrunindu-se, în mare parte, în şedinţe de plen şi în 

comisii online. De asemenea, voturile exprimate de parlamentari au fost la distanţă 

online sau prin telefon. 

 

În această sesiune, Parlamentul a votat învestirea Guvernului Orban şi a aprobat 

instituirea stării de urgenţă şi, ulterior, a stării de alertă. 

 

Printre proiectele adoptate de Senat şi de Camera Deputaţilor se numără proiectul 

privind impozitarea pensiilor speciale, cel privind acordarea de măşti gratuite 

pentru persoane cu dizabilităţi, acordarea de stimulente pentru personalul medical 

care lucrează cu bolnavi Covid -19. 

 

Alte proiecte adoptate au fost pentru modificarea Legii 115/2015, în sensul 

includerii în componenţa organismelor electorale a formaţiunilor politice care nu 

au constituit un grup parlamentar, dar au reprezentanţi în cel puţin una dintre 

Camerele legislative, pentru modificarea şi completarea Legii 272/2004 privind 

protecţia şi promovarea drepturilor copilului, care prevede că în şcoli se vor derula, 

cu acordul scris al părinţilor sau al reprezentanţilor legali ai copiilor, programe de 

educaţie pentru viaţă, inclusiv de educaţie sanitară pentru prevenirea contractării 

bolilor cu transmitere sexuală şi a gravidităţii minorelor. 

 

De asemenea, au fost respinse Ordonanţa de urgenţă a Guvernului prin care s-a 

amânat până la 1 august dublarea alocaţiilor, dar şi propunerea legislativă privind 

consacrarea zilei de 15 martie ca sărbătoare a comunităţii maghiare din România şi 

cea privind Ţinutul Secuiesc. 

 

Au mai fost adoptate proiecte care se referă la ziua Tratatului de la Trianon, la 

combaterea ambroziei şi la faptul că nu vor beneficia de liberare condiţionată 

condamnaţii care execută pedeapsa pentru omor, viol, corupere sexuală a 

minorilor, tâlhărie calificată, exploatarea cerşetoriei. 
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Deputaţii şi senatorii au adoptat, separat, proiecte referitoare la scutiri la plată şi 

facilităţi fiscale, în contextul situaţiei create de pandemie. 

 

Tot în sesiunea ordinară, parlamentarii au adoptat mai multe moţiuni simple, 

depuse de PSD şi Pro România. La Senat au fost trei moţiuni simple adoptate - 

împotriva miniştrilor muncii, internelor şi agriculturii, la fel şi la Camera 

Deputaţilor - împotriva ministrului finanţelor, educaţiei şi sănătăţii. 

 

Miercuri, Parlamentul a votat numirile în mai multe posturi din ASF, ANRE, 

Consiliul Legislativ şi în Comisiile parlamentare comune de control al activităţii 

SRI şi SIE. 

 

Marţi, în ultima zi a sesiunii ordinare, Parlamentul urmează să se pronunţe, printre 

altele, în legătură cu numirile în funcţii la Curtea Conturi, Consiliul Naţional 

pentru Combaterea Discriminării. 

 

În sesiunea extraordinară, Camera Deputaţilor se va pronunţa asupra mai multor 

proiecte restante, printre care cel privind iniţiativa USR "Fără penali în funcţii 

publice" şi vor dezbate moţiunea simplă împotriva ministrului dezvoltării.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Cîţu, despre creşterea pensiilor: Propunerea mea este de 10%; la alocaţii 

lucrurile sunt mai complicate 

Propunerea mea pentru creşterea pensiilor este de 10%, ca să avem bani şi pentru 

alocaţii şi pentru investiţii, dar la alocaţii lucrurile sunt mai complicate, a declarat, 

luni seara, ministrul Finanţelor Publice, Florin Cîţu. 

 

"Ştiu că este nevoie să creştem pensiile, dar vreau să facem asta în contextul în 

care am spus că vrem să alocăm mai mulţi bani pentru investiţii. N-are sens să 

vorbim despre creşterea pensiilor fără să vorbim de o economie care creşte, care 

produce, care are de unde să plătească pensii, salarii şi alocaţii.  
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Noi am reuşit să ne finanţăm şi să avem încrederea investitorilor străini tocmai că 

am fost precauţi şi că am reuşit să administrăm responsabil finanţele ţării. 

Propunerea mea este de 10% (creşterea pentru pensii - n. r.), ca să avem bani şi 

pentru alocaţii şi pentru investiţii. Dacă nu facem aşa şi mergem pe direcţie 

populistă, nu vom avea bani nici de investiţii, nici de de altceva. Suma care mergea 

la buget din impozitarea pensiilor speciale era de 1 miliard de lei. Cheltuielile în 

plus pentru pensii, în ultimele patru luni de zile, sunt de 10 miliarde de lei. O 

creştere cu 10% a pensiilor anul acesta înseamnă un punct procentual la cheltuielile 

de anul viitor. Deci, asta înseamnă să găsim un punct procentual anul viitor la 

cheltuieli", a afirmat Cîţu, la Digi 24. 

 

Acesta a adăugat că, în ceea ce priveşte alocaţiile, va exista o creştere "într-un 

moment de criză economică globală". 

 

"La alocaţii, lucrurile sunt mai complicate. Va fi şi acolo o creştere, dar trebuie să 

înţelegem că aceste sume nu au fost incluse în bugetul anului acesta. Sunt de acord 

că trebuie să creştem şi acolo alocaţiile, dar, repet, facem acest lucru într-un 

moment de criză economică globală", a menţionat Florin Cîţu 

 

La începutul lunii mai, ministrul Muncii şi Protecţiei Sociale, Violeta Alexandru, a 

declarat că "intenţia noastră este să găsim toate soluţiile prin care să se revină într-

un parametru de normalitate în ceea ce priveşte cuantumul pensiilor şi criteriile pe 

baza cărora ele trebuie stabilite, mai exact pensiile trebuie să fie acordate pe 

criteriul contributivităţii". 

 

Întrebată dacă în situaţia actuală se mai pot mări pensiile cu 40%, aşa cum este 

prevăzut în lege a se întâmpla la 1 septembrie, şeful de la Muncă a explicat că 

ministrul Finanţelor trebuie să prezinte mai întâi situaţia încasărilor la buget şi, 

"dacă se impune o comunicare publică în noile repere, bineînţeles că Guvernul o va 

face". 

(Sursa: Digi 24) 
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 Cîțu: Nu vom avea o recesiune tehnică / Am putea avea o contracție de 2% 

pentru tot anul / Autostrăzile, începute în acest an 

Ministrul Finanțelor Florin Cîțu a declarat luni seară, la Digi 24, că România nu va 

avea o recesiune tehnică, adică doua trimestre consecutive cu scădere, și că am 

putea avea o contracție de 2% pentru tot anul. 

Aprilie a fost cea mai dură lună a pandemiei, spune ministrul. 

Acesta acuză liderii PSD că au făcut declarații iresponsabile care au afectat 

economia și afirmă că, dacă nu erau protejati de declarațiile politice, ”jumătate din 

ei ar fi fost în închisoare” 

Declarații Florin Cîțu: 

 În Europa, zona euro, deficitul bugeetar va fi în jur de 13%, iar în România 

de 6,7% din PIB. În acest moment şi lucrurile arată ok 

 Rata inflaţiei a scăzut în fiecare lună în guvernarea PNL. Anul trecut, în 

creştere economică, fără niciun fel de criză, rata inflaţiei era în jur de 4%, iar 

anul acesta suntem aproape de 2% şi în continuare preţurile scad. 

 PSD a plătit reclamă în presă ca să transmită mesaje menite să creeze panică 

(N.R Cîțu refuză să dea nume). Au afectat economia. Dacă nu ar fi 

 Am decontat 637 milioane de lei concedii medicale. PSD a lăsat restanțe 3 

miliarde la concedii medicale 

 In intervalul aprilie - iunie, s-au plătit 2,2 miliarde de lei pentru şomajul 

tehnic, iar facilităţile acordate până la data de 30 iunie 2020 au lăsat în 

companii 15 miliarde de lei. 

 Programul IMM Invest-cel mai de succes program din ultimii 30 de ani 

de zile. Peste 8 mii de firme au contractat împrumuturi 

 Prin Startup Nation am garantat 7,2 miliarde de lei credite pentru companii, 

cu dobânda zero. În doi ani sub PSD s-au garantat doar 2 miliarde de lei. 

 Acum este momentul să devenim o economie competentă și veti vedea 

măsurile luate în acel plan pe care-l prezentăm miercuri 
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 Anul acesta nu vom umbla la Codul Fiscal și nu vom reduce 

impozite. La anul vom avea și un nou plan fiscal dacă rămînem la guvernare 

 Am investit în infrastructură cea mai mare sumă din ultimii 10 ani, peste 13 

miliarde de lei 

 Miisterul Transporturilor va avea o sumă record alocată la investiții 

după rectificare. 

 Investițiile în Infrastructură vor fi prioritatea numărului 1 

 Trebuie sa incepi autostrazile anul acesta. Autostrada Sibiu-Brasov 

trebuie începută în acest an. 

 Vom avea fonduri europene la dispoziție, dar vom atrage și surse externe de 

finanțarare. 

 Avem mai multe scheme de ajutor pe termen scurt 

 Noi am avut două obiective clare în acest moment: să ținem oamenii 

sănătoși și să nu se închidă companiile 

 Vom putea merge la serviciu și in condiții epidemiologice proaste. Ne 

vom asigura că vom avea toate condițiile necesare de sănătate îndeplinită 

 Vom avea o revenire economică în V 

 3,1 miliarde de lei au fost alocați pentru combaterea crizei Covid-19. 

Impactul total al epidemiei de coronavirus este de 10 miliarde de lei. 

 Nu vom avea nevoie de FMI în 2020 

 Cîțu: România va avea un deficit bugetar de 6,7% din PIB, în 2020 

 Cîţu: Pentru partea a doua a anului pregătim investiţii; Ministerul 

Transporturilor va avea o sumă record la rectificarea bugetară 

(Sursa: Digi 24) 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24144572-citu-romania-avea-deficit-bugetar-6-7-din-pib-2020.htm
https://revistapresei.hotnews.ro/stiri-radio_tv-24144596-citu-pentru-partea-doua-anului-pregatim-investitii-ministerul-transporturilor-avea-suma-record-rectificarea-bugetara.htm
https://revistapresei.hotnews.ro/stiri-radio_tv-24144596-citu-pentru-partea-doua-anului-pregatim-investitii-ministerul-transporturilor-avea-suma-record-rectificarea-bugetara.htm
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 Suma pe care statul trebuie să o împrumute anul acesta a urcat cu 33 

miliarde lei/ Finanțele au revizuit documentul 

Suma totală pe care statul o împrumută anul acesta este de 120 miliarde lei, 

conform unui document semnat de ministrul Finanțelor, Florin Cîțu, crescând cu 

33 miliarde lei comparativ cu varianta inițială. Practic, acesta este necesarul brut de 

finanțare, adică deficit bugetar plus rambursarea datoriilor. 

Vezi documentul revizuit cu privire la necesarul brut de finantare pentru acest an. 

 

(În documentul de la începutul anului suma era de 86,9 miliarde lei) 

 

„Necesarul brut de finanțare pentru anul 2020 se revizuiește la suma de 120 

miliarde lei, determinat de nivelul previzionat de 6,7% din PIB (cca. 72,5 miliarde 

lei) al deficitului bugetar, urmare a primei rectificări bugetare aprobată prin 

Ordonanța de urgență a Guvernului”, se arată în document. 

 

Volumul datoriei de refinanțat este de 47,4 miliarde lei. 

 

Având în vedere că suntem la jumătatea anului și va mai veni o rectificare 

bugetară, este posibil să vedem un deficit mai mare (dacă ne uităm la prognozele 

Consiliului Fiscal, de exemplu), iar necesarul brut de finanțare să depășească 120 

miliarde lei. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Florin Cîțu: Transporturile vor primi o „sumă-record” la rectificare. „Tot 

ce e investiție va avea bani în plus anul acesta” 

Ministerul Transporturilor va avea o „sumă-record” pentru investiții la rectificarea 

bugetară, a anunțat Ministrul Finanțelor, Florin Cîțu. El agăugat că vor fi alocați 

anul acesta mai mulți bani pentru investiții, pentru a ajuta economia să se dezvolte. 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-06-29-24143651-0-document-revizuit-necesar-brut-finantare-florin-citu.pdf
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 „Tot ce e investiție va avea bani în plus anul acesta. Este singurul mod în care 

putem să avem o economie care să se dezvolte și în viitor ca să putem să plătim 

cheltuielile pe care le avem și astăzi. Aici vorbim și de pensii, salarii, ajutoare 

sociale. Dacă vrem să avem bani să le plătim și în viitor, trebuie să investim astăzi, 

ca economia să meargă mai departe”, a spus Cîțu la Digi24. 

„Nu trebuie doar să semnăm că vom avea o autostradă, trebuie să începem aceste 

autostrăzi anul acesta, sunt autostrăzi pe care le doresc românii. Și celelalte mari 

obiective pe care le avem, spitale regionale”, a adăugat el. 

Ministrul spune că aceste investiții vor atrage la rândul lor alți investitori, inclusiv 

investiții străine. 

„Investitorii internaționali întotdeauna se vor uita la oportunități. Iar România, 

astăzi, beneficiază de ceea ce se întâmplă la nivel global: se schimbă lanțul de 

producție. Toți am văzut că dependența de China nu a fost optimă. Și atunci, o 

mare parte din ceea ce se producea în China își va căuta alte zone. România trebuie 

să fie pregătită să primească acel capital care caută oportunități”, a spus Cîțu. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 '' Nu renunţăm sub nicio formă la cota unică'' 

Premierul Ludovic Orban a declarat luni că PNL apără cota unică şi că nu renunţă 

sub nicio formă la aceasta, conform Agerpres. 

"PNL apără cota unică. Este una dintre măsurile liberale cele mai importante, care 

au avut efecte extrem de favorabile pentru România şi nu renunţăm sub nicio 

formă la cota unică", a precizat Orban, după ce a participat la Adunarea membrilor 

Coaliţiei pentru Dezvoltarea României. 

Şi viceprim-ministrul Raluca Turcan a susţinut luni că "PNL va apăra cu toată forţa 

cota unică de impozitare". 

"Cota unică valorizează munca şi sprijină interesele angajaţilor productivi - cine 

câştigă mai mult plăteşte deja la stat mai mult. Din când în când, PSD se mai 

gândeşte cum să îi pedepsească şi să îi taxeze suplimentar pe românii care 

muncesc.  



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 30 iunie 2020 12 

 

Preşedintele PSD, Marcel Ciolacu, alături de PSD 2 şi PSD 3, vrea impozitarea 

progresivă a veniturilor românilor! Se confirmă din nou că PSD este partidul care 

inventează taxe şi impozite şi care îi pedepseşte pe cei care muncesc şi care aduc 

plus-valoare în economie. Dar PSD şi sateliţii nu au cum să înţeleagă: sunt praf 

economic şi toate acţiunile lor din timpul guvernării dovedesc acest lucru", a scris 

Raluca Turcan, pe Facebook. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Indicele ROBOR se mentine luni la 2,20%, nivelul de vineri 

Indicele ROBOR la 3 luni, in functie de care sunt calculate dobanzile la 

majoritatea creditelor in lei, s-a mentinut luni la nivelul de vineri, de 2,20%, 

potrivit datelor publicate de Banca Nationala a Romaniei (BNR). 

 

Indicele ROBOR la 6 luni a ramas la randul sau la 2,25%. 

 

ROBOR la 3 luni si 6 luni se afla in stagnare incepand de martea trecuta. Cei doi 

indici revenisera pe crestere incepand de saptamana trecuta, dupa ce s-au aflat pe 

un trend descendent incepand din 29 mai. Astfel, ROBOR la 3 luni a crescut 

vinerea trecuta la 2,18%, de la nivelul din ziua precedenta de 2,15%. Indicele 

ROBOR la 6 luni a crescut pentru prima oara luni, la 2,25%, de la nivelul de 

2,24% inregistrat vineri, cel mai redus atins din 25 ianuarie 2018. 

 

Consiliul de administratie al BNR a decis vineri, 29 mai, reducerea ratei dobanzii 

de politica monetara la nivelul de 1,75% pe an de la 2% pe an, incepand cu data de 

2 iunie, precum si pastrarea nivelurilor actuale ale ratelor rezervelor minime 

obligatorii pentru pasivele in lei si in valuta ale institutiilor de credit. Masura a fost 

luata pentru atenuarea impactului economic al pandemiei de coronavirus. 

 

ROBOR (Romanian Interbank Offer Rate) este rata medie a dobanzii la care se 

imprumuta, intre ele, institutiile bancare din Romania, in lei, iar evolutia sa este 

legata, in principal, de nivelul de lichiditate existent in piata. 

 

https://ziare.com/bnr/
https://ziare.com/stiri/coronavirus/
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BNR a publicat, in mai 2019, indicele de referinta trimestrial pentru creditele 

acordate consumatorilor (IRCC), care inlocuieste ROBOR in calculul dobanzilor la 

majoritatea creditelor in lei. Nivelul acestuia, pentru al treilea trimestru din 2019, a 

scazut la 2,36%, de la 2,66% in T2 2019. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Incertitudinile BNR cu privire la stabilitatea financiara a Romaniei. 

Domeniile care pot fi puternic afectate de pandemia COVID-19 

Banca Nationala a Romaniei a identificat 17 sub-sectoare economice care pot fi 

puternic afectate de contextul economic generat de pandemia COVID-19 si alte 17 

domenii care pot fi afectate de o maniera moderata, potrivit Raportului asupra 

stabilitatii financiare al Bancii Nationale a Romaniei. 

 

De asemenea, BNR indica faptul ca politicile fiscale expansive din perioada 

cresterii economice din ultimii ani a dus la vulnerabilizarea indicatorilor 

macroeconomici, ceea ce face si mai dificila gestionarea situatiei in plina 

pandemiei. Cel mai mare risc sistemic pentru stabilitatea financiara din Romania in 

perioada urmatoare este reprezentat de cresterea incertitudinii la nivel global si 

reducerea rapida a increderii investitorilor in economiile emergente. Al doilea risc 

sistemic major in Romania e dat de dezechilibrele macroeconomice interne, 

inclusiv din perspectiva structurii si a costului de finantare a deficitului bugetar. 

 

Acoperirea necesarului de finantare privind cheltuielile statului este una dintre cele 

mai mari provocari ale anului 2020, potrivit raportului BNR. Acest necesar s-a 

majorat cu 31 la suta fata de anul anterior, ajungand la 119,8 miliarde lei, un 

maxim istoric in termeni absoluti. Relativ la PIB, acesta se situeaza la aproximativ 

11 la suta, fiind la cel mai ridicat nivel din ultimii 5 ani, insa sub maximul 

inregistrat in anul 2009 (16,6 la suta din PIB). 

In baza datelor preliminare privind activitatea sectoriala, BNR mentioneaza ca au 

fost identificate 17 sub-sectoare economice care pot fi puternic afectate de 

contextul economic generat de pandemia COVID-19 si alte 17 domenii care pot fi 

afectate de o maniera moderata.  

https://ziare.com/bnr/
https://ziare.com/stiri/interne/
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Sectoarele asupra carora pandemia COVID-19 este de asteptat sa aiba un impact 

ridicat au o importanta semnificativa in economie. Acestea reprezinta 14% din 

numarul total al companiilor nefinanciare, contribuie cu 17% la valoarea adaugata 

bruta si angajeaza 21% din forta de munca. 

 

"In plus, aproape o patrime din portofoliul corporativ al bancilor este reprezentat 

de credite contractate de catre aceste firme. In acest context, este de asteptat ca 

sectorul bancar sa se confrunte cu unele dificultati, declansarea pandemiei putand 

sa accentueze anumite vulnerabilitati structurale. Desi institutiile de credit 

considera drept dificil de cuantificat in prezent impactul generat de pandemia de 

COVID-19 asupra economiei si pietelor financiare, asteptarile acestora vizeaza 

deteriorarea conditiilor economice, cu posibile consecinte asupra ratingului de tara, 

magnitudinea fiind conditionata de gradualitatea si robustetea reluarii activitatii 

economice", se spune in raport. 

 

Potrivit BNR, aceste sectoare sunt reprezentate de: turism si industria hoteliera si a 

restaurantelor. Din perspectiva importantei pentru sectorul bancar, nu se identifica 

probleme semnificative, avand in vedere ca expunerea fata de companiile din 

turism este de 0,2%, la care se adauga circa 3% credite acordate firmelor din 

industria hotelurilor si a restaurantelor. In ceea ce priveste insa importanta pentru 

cresterea economica, sectorul hotelurilor si al restaurantelor, alaturi de comert si 

transporturi au avut o contributie importanta la cresterea PIB in anul 2019. 

 

De asemenea, in raport se mentioneaza ca agentiile turistice si tur-operatorii 

reprezinta 0,5% din totalul companiilor nefinanciare (3.500 firme), angajeaza 

10.000 de salariati (0,25% din total) si genereaza 0,6% din VAB. Industria 

hotelurilor si a restaurantelor este mai bine reprezentata din punct de vedere al 

contributiei la evolutia sectorului real: numarul firmelor se ridica la 5% din total 

(34.500), aportul la valoarea adaugata bruta este de 2%, iar la numarul angajatilor 

de 4% (respectiv 171.600). 

(Sursa: ziare.com) 
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 Important pentru șoferi. Se schimbă radical regulile RCA: decontare directă 

obligatorie, termene de plată strânse, capac la prețurile din service  

După ce în Parlament au ajuns mai multe propuneri și variante pentru modificarea 

legii 132/2017, a RCA, Comisia pentru Industrii și Servicii din Camera Deputaților 

a fost desemnată să se ocupă cu centralizarea tuturor propunerilor și coordonarea 

procedurilor pentru construirea unui proiect de lege omogen, care să ajungă la vor, 

în plen. ECONOMICA.NET a obținut cea mai nouă variantă a proiectului, cea care 

reunește toate amendamentele propuse comisiilor de specialitate. Pe lângă 

modificările impuse de Comisia Europeană ori cele propuse de ASF, despre care 

ECONOMICA.NET a mai scris pe larg, se remarcă readucerea în actualitate a 

prețului de referință pentru ora de manoperă practicată de service-uri.  

Cu mențiunea că toate aceste amendamente trebuie votate pentru a deveni literă de 

lge, vă prezentăm, mai jos cele mai importante modificări aduse legii RCA.  

O cronologie a discuțiilor și chiar conflictelor care au avut loc în jurul acestor 

modificări puteți urmări  

Aici puteți vedea modificările mai vechi, impuse de Comisia Europeană, incluse de 

Guvern într-un proiect de lege, votate deja de Senat și rămase și în forma actuală a 

proiectului de modificare a legii 132/2017, a RCA.  

Mai jos, vă prezentăm cele mai importante modificări, alături de câteva scurte 

explicații, acolo unde este cazul:    

- Decontarea directă devine parte automată din procedurile specifice RCA. Au 

fost mai multe propuneri în acest sens, însă pentru proiect a fost ales un 

amendament al senatorului PSD Daniel Zamfir. Practic, dacă proiectul va deveni 

lege, reparația mașinii va fi achitată nu către asigurptorul RCA al șoferului vinovat, 

așa cum se întâmplă în prezent ci de către propriul asigurător al păgubitului, care 

urmează să își recupereze ulterior paguba de la asigurătorul șoferului vinovat. 

Această posibilitate este disponibilă și în prezent, însă doar sub forma unei clauze 

facultative și doar pentru un supliment de firmă aferent acestui produs.  
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Nu este clar ce schimbări va aduce acest amendament, în condițiile în care piața 

RCA este din ce în ce mai concentrată și doar doi asigurători (Euroins și City 

Insurance) adună, probabil, după prima jumătate a acestui an, spre 80% din primele 

brute subscrise pe acest segment. Altfel spus, decontarea directă va fi, mai degrabă 

un "dans în doi", cu șanse mari ca decontarea să se facă chiar în numele unei 

aceeași firme, în condițiile în care peste 3 milioane de mașini au RCA doar la City 

Insurance și circa 2,5 milioane la Euroins.  

- Referință pentru ora de manoperă practicată de service-uri, la nivelul 

unităților reparatoare de reprezentanță. Aceasta este prevederea care a generat 

cele mai multe discuții între service-uri și asigurători. Primii au susțin că este 

singura formulă care poate stopa abuzurile unor unități reparatoare, iar cei din 

urmă că este o propunere abuzivă în sine, putând aduce oricând un infrigement. 

Interesant este că nu a fost acceptat amendamentele UNSAR și BAAR (asociațiile 

reprezentative ale pieței asigurărilor) sau FORT(una dintre asociațiile 

transportatorilor) pe această temă, ci un amendament a doi parlamentari PSD. 

Amendamentul spune clar că, deși poate fi stabilită de către service-uri, valoarea 

orei de manoperă nu poate depăși valoarea practicată de reprezentanța brandului de 

automobil ce urmează a fi reparat.  În plus, service-urile vor fi obligate să 

informeze asigurătorul în legătură cu prețurile practicate. Un alt amendament, venit 

de una dintre asociațiile de consumatori, propune introducerea noțiunii de preț de 

referință pentru ora de manoperă din service-uri, dar și pentru chiria mașinii la 

schimb, oferită păgubitului pe timpul reparației. Referințele sunt luate tot de la 

service-uri de brand și de la marile firme care închiriază mașini.  

- RCA pe alte perioade decât 3,6 sau 12 luni, doar în condiții speciale. Comisia 

de industrii a venit cu amendament care propune ca polița RCA să poată fi 

încheiată doar pe 3,6 sau 12 luni, nu pe orice perioadă multiplu de o lună, cum este 

în prezent. Numărul mare al daunelor care vin din zona polițelor pe o lună 

(introduse în România chiar prin legea 132, în 2017) a făcut ca piața asigurărilor să 

susțină de mai mult timp eliminarea lor.  

- Termene mai strânse pentru plata daunelor.  Mai multe părți implicate, printre 

care și ASF, au susținut reducerea teremenelor specifice pentru gestionarea 

dosarelor de daună.  
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Astfel, asigurătorul este obligat fie să transmită o ofertă de despăgubire fie să 

transmită un refuz motivat al despăgubirii în termen de 30 de la vizarea daunei, nu 

30 de zile de la depunerea cererii de despăgubire, cum este în prezent. În caz 

contrar, el va fi obligat să achite integral pretenții păgubitului su alte 

reprezentanților acestuia. Același lucru se întâmplă și dacă asigurătorul nu 

transmite oferta în termen de 15 zile de la depunerea cererii de despăgubire. Plata 

se va face în 10 de la data transmiterii ofertei, nu în 10 zile de la data acceptării 

ofertei, cum este în prezent.    

Proiectul propune mai multe modificări, printre care schimbarea modului de 

raportare a dosarelor de daună și sancțiuni mai dure pentru asigurătorii care 

întârzie plata. ECONOMICA.NET va reveni, zilele următoare, cu forma finală a sa 

și cu propunerile integrale. 
(Sursa: economica.net) 

 

 Taxă de 90% impusă furnizorilor care nu transferă consumatorilor 

ieftinirea gazelor la producători după liberalizare  

Plenul Camerei Deputaților urmează să se pronunțe mâine prin vot, în calitate de 

cameră decizională, asupra propunerii Comisiei de Industrii și Servicii de 

introducere în Legea energiei a unei taxe asupra veniturilor suplimentare ale 

furnizorilor de gaze rezultate din liberalizarea pieței, respectiv pe diferența dintre 

plafonul de 68 lei/MWh la achiziția de la producători a gazelor destinate populației 

și CET-urilor, care va fi eliminat de la 1 iulie, și prețul de achiziție din piață, care 

în prezent este mult sub acest nivel, idee anunțată public deja de către președintele 

Comisiei, Iulian Iancu (PSD).  

Taxa ar urma să fie în procent de 90%.  

Astfel, potrivit textului adoptat de Comisie și care intră mâine la vot în plen, până 

la 30 iunie 2021, prețul de vânzare al gazelor naturale de către furnizori către 

clienții casnici și producătorii de energie termică, numai pentru cantitatea de gaze 

naturale utilizată la producerea de energie termică în centralele de cogenerare și în 

centralele termice destinată consumului populației, va fi format în condiții de piață 

liberă din costul unitar al gazelor naturale, din care se exclud cantitățile de gaze 
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naturale din import și înmagazinare, la care se adaugă tariful de transport, tariful de 

distribuție, tariful de înmagazinare și tariful de furnizare, plus taxele aferente.  

"În cazul în care, la formarea prețului în perioada și condițiile stipulate la alineatul 

(1), furnizorii vor aplica la costul unitar al gazelor un cost mai mare decât costul 

real de achiziție, suma rezultată din diferența dintre prețul real de achiziție și prețul 

reglementat al producătorilor în valoare de 68 lei/MWh, stabilit prin Ordonanța de 

urgență a Guvernului nr.1/2020 privind unele măsuri fiscal-bugetare și pentru 

modificarea și completarea unor acte normative, se împarte în următoarele 

proporții: 10% rămâne la furnizor și 90% se colecteză la bugetul de stat într-un 

cont special și este utilizată exclusiv pentru protecția clienților vulnerabili. 

Calculele se fac lunar, pentru luna anterioară", prevede modificarea legislativă 

propusă de Comisia de Industrii și Servicii a Camerei Deputaților.  

Foarte important, schema ar urma să se aplice doar pentru cantitățile de gaze 

naturale care au un preț de achiziție sub prețul de 68 lei/MWh.  

Asta înseamnă că, dacă reușesc să cumpere de la producători gaze la un preț mai 

mic de 68 lei/MWh (să spunem cu 38 lei/MWh), dar le facturează consumatorilor 

finali casnici cu mai mult, diferența dintre plafonul actual de 68 lei/MWh, care 

urmează să fie eliminat de la 1 iulie, și costul real de achiziție de 38 lei/MWh (30 

lei/MWh) va merge în proporție de 90% la bugetul de stat (27 lei/MWh), furnizorii 

urmând să păstreze 10% (3 lei/MWh).  

În schimb, dacă vor cumpăra gaze de la producători la un preț de cel puțin 68 

lei/MWh sau mai mare, furnizorii nu vor fi taxați în nici un fel, indiferent de cât de 

mare ar fi prețul facturat consumatorilor finali casnici.  

"Liberalizarea este un proces ireversibil, dar trebuie să fim conștienți că o piață 

liberă nu este liberă de reguli. O piață liberă fără reguli este un dezastru, dar de 

obicei este un dezastru pentru consumatori. Cu alte cuvinte, ne trebuie reguli. Nu 

sunt reguli, uitați ce s-a întâmplat. De data aceasta, ne mutăm cu toții în sprijinul 

producătorului, pentru că suntem perfect conștienți că el trebuie să își mențină 

toate programele de investiții și de mentenanță și i s-a prăbușit prețul, deci a căzut 

un mare mit, cel al faptului că în petrol și gaze com înregistra doar trend de 

creștere", declara Iulian Iancu săptămâna trecută.  
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El arăta că diferența dintre 68 lei/MWh și prețul actual de achiziție, de circa 30 de 

lei, ar trebui să se resimtă în prețul final aplicat consumatorului casnic.   

"Acum este preluată de furnizor, în totalitate, furnizorul ne-a făcut deja scrisori și 

ne spune "Vă păstrăm prețul". Nu este o atitudine responsabilă. Și atunci trebuie să 

creăm o regulă, iar regula se numește windfall tax. Această taxă noi am introdus-o 

ieri în lege (Legea energiei – n.r.) și îi spunem furnizorului că, la prețul pe care îl 

plătește producătorului, îi lăsăm marja lui de furnizare, chiar majorată, dar 

diferența în totalitate se preia prin această taxă în bugetul de stat, pentru 

consumatorul vulnerabil. Acest lucru până se depășește limita de 68 lei/MWh. 

Când s-a depășit această limită, care era limita în fața procesului de liberalizare, se 

va duce totul într-un comportament de piață. Dar este nevoie de această intervenție, 

pentru că nu ne putem aștepta ca operatorii să renunțe de la ei putere la această 

sumă în plus pe care o pot obține din piață", explica Iulian Iancu.  

Tot săptămâna trecută, Guvernul a adoptat o OUG care îi obligă pe furnizorii de 

gaze naturale să cumpere gazele cu preț de pornire maxim scoase la vânzare în 

mod impus de către marii producători interni, în cadrul așa-numitului program de 

ofertare de gaze (gas release), și majorează procentul din producție pe care OMV 

Petrom și Romgaz trebuie să-l elibereze pe piață în cadrul acestuia. ANRE a 

introdus un program de ofertare de gaze prin care cei doi mari producători, 

Romgaz și OMV Petrom, sunt obligați să scoată la licitație pe bursele din România 

30% din producție la un preț inițial maximal egal cu 95% din prețul de pe bursa 

austriacă CEGH. În faza următoare, prețul maximal urmează a fi stabilit în 

proporție de 80% în funcție de prețul mediu de pe OPCOM și BRM și în proporție 

de doar 20% de cel de pe CEGH.  

Prin OUG menționată, Guvernul a majorat la 40% cota din producție pe care cei 

doi mari producători sunt obligați să o pună pe piață în cadrul programului de 

ofertare. 

 
(Sursa: profit.ro) 
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 Pilonul II si-a revenit din criza indusa de pandemie 

Toate fondurile de pensii obligatorii administrate privat au anunțat creșteri prin 

care recuperează aproape integral scăderile provocate de criza Covid19. Aceasta a 

declanșat după mijlocul primului trimestru al anului scăderi semnificative ale 

cotațiilor la unele acțiuni deținute de fonduri. 

Practic, de la mijlocul acestui an se va relua avansul foarte bun înregistrat la finele 

anului trecut și continuat până în jurul datei de 20 februarie, când s-a dat semnalul 

scăderilor generalizate. 

Reamintim celor circa șapte milioane și jumătate de români care beneficiază de 

acumularea banilor în conturi proprii în pilonul II de pensii că valoarea deținută la 

zi se obține prin înmulțirea numărului de unități de cont deținute cu valoarea 

activului unitar net (VUAN), indicatorul care trebuie urmărit pentru a vedea 

progresul pe termen mediu și lung al sumelor puse deoparte pentru ieșirea din 

activitate. 

 

https://cdn.cursdeguvernare.ro/wp-content/uploads/2020/06/valoare-activ-unitar-fonduri-pensii.png
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Notă explicativă: Valoarea de plecare este 10,00000, ceea ce arată o creștere a 

valorii unitare a activelor gestionate de la începutul acestui sistem (în 2008) și 

până în prezent situată între circa 120% și 160% 

Din păcate, un minim local de cotații pentru VUAN fusese atins în jurul datei de 1 

aprilie a.c., cam atunci când trebuiau transmise informările anuale privind evoluția 

sumelor depuse. Context în care, mai multe persoane care primeau informări lunare 

au sesizat o scădere conjuncturală (dar destul de vizibilă) a valorii portofoliului 

individual deținut prin efectul legii, față de finele anului precedent. 

La 

revenirea VUAN spre cotele unde ajunsese înainte de declanșarea epidemiei 

mondiale ( care, a afectat, astfel, pensiile pe care le vor încasa mai devreme sau 

mai târziu 7,5 milioane de salariați), se adaugă refacerea activelor totale nete, 

factor important pentru a putea derula operațiuni de anvergură mai mare. 

Top of Form 

Bottom of Form 

Inclusiv de susținere a economiei naționale pe calea achiziției de tituri de stat, 

aflate în proporție majoritară în portofoliul fondurilor de pensii administrate privat. 

Refacerea activelor nete a contribuit, în pofida creșterii constante cu noi 

participanți la sistemul de pensii obligatorii administrate private, la majorarea 

sumei medii deținute în vederea pensionării față de finele anului trecut, după ce la 

finele primului trimestru aceasta scăzuse, la limită, sub pragul de opt mii de lei de 

persoană. 

(Sursa: cursdeguvernare.ro) 

 

https://cdn.cursdeguvernare.ro/wp-content/uploads/2020/06/evolutie-participanti-pilon-2.png
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 Comisia Juridica din Camera Deputatilor avizeaza negativ proiectul 

legislativ de desfiintare a Sectiei Speciale 

Comisia juridica, de disciplina si imunitati din Camera Deputatilor a avizat 

negativ, cu majoritate de voturi, proiectul USR de desfiintare a Sectiei pentru 

Investigarea Infractiunilor din Justitie (SIIJ), denumita Sectia Speciala. Raportul 

urmeaza sa fie inaintat Plenului Camerei Deputatilor. 

 

"In urma examinarii initiativei legislative si a documentelor anexate, membrii 

Comisiei juridice, de disciplina si imunitati au hotarat, cu majoritate de voturi, 

respingerea propunerii legislative pentru desfiintarea Sectiei pentru investigarea 

infractiunilor din justitie din cadrul Parchetului de pe langa Inalta Curte de Casatie 

si Justitie," se arata in raportul Comisiei juridice, de disciplina si imunitati din 

Camera Deputatilor. 

 

Votul din Comisia Juridica vine dupa ce, la sfarsitul lunii mai, proiectul de lege 

depus de USR pentru desfiintarea Sectiei Speciale, a fost avizat negativ in plenul 

Consiliului Superior al Magistraturii. 

 

Citeste si: Vot surpriza la CSM: Consiliul avizeaza negativ, la scor strans, 

proiectul USR de desfiintare a Sectiei Speciale 

 

Birchall: Sper totusi ca votul din plen sa fie pentru adoptare 

 

Unul dintre deputatii care a sustinut acest proiect legislativ, fostul ministru al 

Justitiei, Ana Birchall, a comentat pe Facebook votul comisiei. Ea a trimis mai 

multe sageti catre fosta sefa CSM, Lia Savonea, si catre deputatul PSD, Florin 

Iordache. 

 

"Cu alte cuvinte gasca Iordache, Savonea si toti sustinatorii aceste Sectii doresc 

mentinerea Sectiei Nufarul care, in aceasta forma, s-a dovedit a fi toxica pentru 

sistemul judiciar si pentru ceea ce inseamna justitia in Romania. Raportul lor de 

activitate pe anul 2019 este mai mult decat graitor: din 417 dosare 415 sunt clasate! 

https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/stiri/justitie/
https://ziare.com/stiri/csm/csm-discuta-joi-proiectul-usr-de-desfiintare-a-sectiei-speciale-birchall-a-fost-mosita-de-gasca-celor-care-au-participat-la-intalnirile-centrelor-de-reflectie-1612677
https://ziare.com/stiri/csm/csm-discuta-joi-proiectul-usr-de-desfiintare-a-sectiei-speciale-birchall-a-fost-mosita-de-gasca-celor-care-au-participat-la-intalnirile-centrelor-de-reflectie-1612677
https://ziare.com/ana-birchall/
https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/stiri/csm/
https://ziare.com/lia-savonea/
https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/florin-iordache/
https://ziare.com/florin-iordache/
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Sper sa se inceteze cu manipularea cum ca fara aceasta Sectie magistratii certati cu 

legea scapa! Asa cum am mai spus, aceasta Sectie a fost mosita de Iordache, 

Savovea si gasca, pentru alte motive decat pentru a asigura respectarea legii si a 

domniei legii sau pentru ca cei certati cu legea, indiferent cum ii cheama, sa 

raspunda! Daca va uitati pe statistica anului trecut o sa observati ca numarul 

magistratilor anchetati de SIIJ este de 3! Da exact, 3 dintre care 1 achitat 

de instanta! Sper totusi ca votul din plen sa fie pentru adoptare." 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Cresc pedepsele pentru agresiunile sexuale asupra minorilor 

Pedepsele pentru infracțiunile sexuale asupra minorilor se modifică în funcție de 

vârsta copilului, potrivit unui proiect de modificare a Codului Penal ajuns la votul 

final în Camera Deputaților. Potrivit proiectului, violul și actul sexual cu un minor 

nu se prescriu. 

Potrivit proiectului, recrutarea, transportarea, transferarea, adăpostirea sau primirea 

unui minor, în scopul exploatării acestuia, se pedepsește cu închisoarea de la 5 la 

10 ani și interzicerea exercitării unor drepturi. - În prezent, pedeapsa e de la 3 la 10 

ani. Pedeapsa crește de la 7 la 10 ani dacă minorul e membru al familiei sau e în 

grija lor. 

În cazul unui viol, cresc pedepsele de la 5 la 10 ani (față de 3 la 10 ani în prezent), 

iar dacă e membru de familie, cresc de la 7 la 12 ani sau de la 7 la 15 ani dacă are 

antecedente. 

Daca minorul a murit în urma violului, pedeapsa crește la 9 la 18 ani, față de 7-18 

ani în prezent. 

Raportul sexual cu un copil de până la 14 ani se pedeseste cu închisoarea de la 2 la 

9 ani ( față 7-13 ani în prezent), iar cu un minor între 14 și18 ani pedeapsa va fi cu 

închisoare între 1 și 5 ani. 

https://ziare.com/stiri/instanta/
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Dacă victima e membru de familie sau în grijă sau folosită pentru materiale 

pornografice sau s-a pus în pericol viața victimei, delictul se pedepsește cu 

închisoare de la 3 la 10 ani, dacă victima are 14- 16 ani, respectiv de la 5 la 12 ani 

pentru minorii mai mici de 14 ani. 

Sexul în fața unui minor care nu a împlinit 14 ani se pedepsește cu închisoare de la 

6 luni la 3 ani (față de 6 luni la 2 ani, în prezent). 

Obligarea minorului mai mic de 14 ani să vizioneze materiale pornografice se 

pedepsește cu închisoare de la 3 luni la 2 ani sau cu amendă. 

Propunerea unui minor de a se întâlni, inclusiv pe net, pentru viol, pornografie etc 

se pedepsește cu închisoare de la 6 luni la 3 ani. În prezent, termenul maxim este 

de un an. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Managerii firmelor românești estimează o creștere a activității economice 

abia în august. Totodată, anticipează o scădere a numărului de angajați în 

industrie și servicii, dar și creșterea prețurilor în construcții și comerț. 

Institutul Național de Statistică a dat publicității un sondaj care anticipează evoluția 

activității economice, în lunile iunie – august. Aceasta se bazează pe percepția 

managerilor din România asupra evoluției activității economice. 
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INSSE arată că în comerț și construcții, cererea de forță de muncă rămâne mare, iar 

numărul de angajați probabil va crește.  

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Cinci universităţi din România sunt prezente în topul „World University 

Rankings by Subject”, la secțiunile științe naturale și științe tehnice. 

Universitatea din București a anunțat într-un comunicat de presă că ocupă prima 

poziție pe plan național pentru domeniul Științe naturale în clasamentul 2020 RUR 

World University Rankings by Subject. Situată pe locul 316 în domeniul Științe 
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naturale în plan global, Universitatea din București este urmată pe plan național de 

două universități membre ale Consorțiului Universitaria: Universitatea de Vest din 

Timișoara (390) și Universitatea Babeș-Bolyai din Cluj-Napoca (479). 

Clasamentul din 2020 evaluează performanța a 829 de universități din întreaga 

lume pentru șase domenii: Științe umaniste, Științele vieții, Științe medicale, 

Științe naturale, Științe tehnice și Științe sociale. Clasamentul RUR World 

University Rankings analizează și interpretează date a peste 1.100 de universități 

din 82 de țări. 

 

Universitatea din București este prezentă și în domeniul Științelor tehnice pe 

poziția 566 în plan internațional, fiind precedată la nivel național de Universitatea 

Babeș-Bolyai din Cluj-Napoca (474) și urmată de Universitatea de Medicină și 

Farmacie „Grigore T. Popa” din Iași (581) și de Universitatea Politehnica din 

București (604). 

Liderul național al clasamentului general Round University Ranking – World 

University Rankings încă de la lansarea acestuia, din 2010, Universitatea din 

București se situează anul acesta pe poziția 481. Rezultatul obținut de 

Universitatea din București la ediția din 2020 a clasamentului RUR World 

University Rankings se datorează în principal componentei de predare. 

Universitatea din București este urmată în clasamentul general de Universitatea 

„Babeș-Bolyai” din Cluj-Napooca, de Universitatea de Medicină și Farmacie 

„Grigore T. Popa” din Iași, de Universitatea de Vest din Timișoara, de 

Universitatea Politehnica din București și de Universitatea de Medicină, Farmacie, 

Științe și Tehnologie „George Emil Palade” din Târgu Mureș. 

Realizat de Round University Rankings Agency Rusia, clasamentul urmărește o 

serie de indicatori grupați pe patru domenii cheie ale activității universitare: 

educația, cercetarea, diversitatea internațională și sustenabilitatea financiară. Pe 

măsură ce vor fi analizați toți indicatorii, detaliile cu privire la toate domeniile 

clasamentului RUR World University Rankings vor fi disponibile aici. 

https://roundranking.com/ranking/subject-rankings.html
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Datele analizate în clasament sunt obținute de la compania internațională Thomson 

Reuters, care realizează anual cercetarea Global Institutional Profiles Project 

(GIPP). Metodologia completă a clasamentului poate fi accesată aici. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 OMV Petrom a castigat o licitatie pentru a explora titei si gaze in zona 

offshore a Georgiei din Marea Neagra 

OMV Petrom, cea mai mare companie de energie din Europa de Sud-Est, a anuntat 

ca a castigat licitatia pentru un perimetru de explorare titei si gaze din Marea 

Neagra, in zona offshore a Georgiei, perimetrul de explorare acoperind o suprafata 

totala de 5.282 de kilometri patrati. 

"OMV Petrom, cea mai mare companie de energie din Europa de Sud-Est, 

confirma ca a fost selectata drept castigatoare a licitatiei internationale deschise, 

organizata de Ministerul Economiei si Dezvoltarii Durabile a Georgiei, pentru 

perimetrul II offshore", anunta compania. 

 

Perimetrul va fi concesionat oficial numai daca negocierea unui contract de 

partajare a productiei va fi finalizata cu succes. In acest caz, OMV Petrom va 

obtine drepturile de a desfasura activitati de explorare titei si gaze naturale in 

perimetrul II, amplasat in platoul continental si in zona economica offshore a 

Georgiei din Marea Neagra. 

 

"Ne continuam planurile de a ne extinde activitatile din upstream in regiunea Marii 

Negre. Aceasta este o alta etapa importanta, dupa semnarea unui contract pentru 

intrarea in licenta de explorare Han Asparuh, in zona offshore a Bulgariei. Este o 

continuare fireasca a experientei noastre de peste 40 de ani in apele romanesti ale 

Marii Negre", spune Peter Zeilinger, membru al Directoratului responsabil pentru 

activitatea de Upstream. 

Explorarea platoului continental romanesc din Marea Neagra a inceput in anul 

1969. Prima descoperire de hidrocarburi a avut loc in 1980, iar prima productie in 

Marea Neagra a inceput in anul 1987. In prezent, OMV Petrom are operatiuni de 

explorare, dezvoltare si productie in apele de mica adancime (perimetrul Istria) si 

https://roundranking.com/methodology/methodology.html
https://ziare.com/omv/
https://ziare.com/petrom/
https://ziare.com/omv/petrom-stiri/
https://ziare.com/economie/productie/
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operatiuni de explorare in parteneriat cu ExxonMobil in apele de mare adancime 

(Neptun Deep). 

 

Productia de titei si gaze din apele de mica adancime (perimetrul Istria) este de 

circa 25.000 bep/zi. In 2019, a reprezentat circa 17% din productia Grupului in 

Romania. 

OMV Petrom este cea mai mare companie de energie din Europa de Sud-Est, cu o 

productie anuala de titei si gaze la nivel de grup de 55,4 milioane bep in 2019. 

Grupul are o capacitate de rafinare de 4,5 milioane tone anual si opereaza o 

centrala electrica de inalta eficienta de 860 MW. Pe piata distributiei de produse 

petroliere cu amanuntul, grupul este prezent in Romania si tarile invecinate prin 

intermediul a 800 de benzinarii, la sfarsitul lunii martie 2020, sub doua branduri, 

OMV si Petrom. 

OMV Aktiengesellschaft, una dintre cele mai mari companii industriale listate 

din Austria, detine 51,011% din actiunile OMV Petrom. Statul roman, prin 

Ministerul Economiei, Energiei si Mediului de Afaceri, detine 20,639% din 

actiunile OMV Petrom, Fondul Proprietatea detine 9,998%, iar 18,352% se 

tranzactioneaza liber la Bursa de Valori Bucuresti si la Bursa de Valori Londra. 

 

OMV Petrom este cel mai mare contribuabil la bugetul de stat, cu contributii de 

30,4 miliarde de euro reprezentand taxe, impozite si dividende platite in perioada 

2005-2019. 

 

In perioada 2007-2019, compania a alocat aproximativ 66 milioane euro pentru 

dezvoltarea comunitatilor din Romania, concentrandu-se pe protectia mediului, 

educatie, sanatate si dezvoltare locala. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Decizie CNSU: Nu se modifică lista cu țările pentru care este obligatorie 

carantina la întoarcere. Care sunt statele din „zona verde” 

https://ziare.com/omv/benzinarii-stiri/
https://ziare.com/omv/austria-stiri/
https://ziare.com/bursa-bucuresti/
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Comitetul Național pentru Situații de Urgență a decis luni menținerea valabilității 

listei cu țări pentru care nu se impune izolare sau carantină pentru cetățenii care 

sosesc din statele respective.   

„Lista cu statele pentru care nu se impune măsura izolării/carantinei la 

locuință/locația aleasă elaborată de INSP și aprobată de CNSU prin Hotărârea nr. 

29 din 13.06.2020 cu modificările și completările ulterioare prin Hotărârea nr. 31 

din 23.06.2020, își menține valabilitatea până la stabilirea unui criteriu unitar la 

nivelul Uniunii Europene”, a decis CNSu în ședința de luni, potrivit unui 

comunicat de presă. 

Lista cu toate țările pentru care se elimină obligativitatea carantinei sau autoizolării 

la domiciliu atunci când cetățenii revin în România din aceste țări a fost stabilită 

prin Hotârărea nr. 29 a CNSU, pe 13 iunie, iar statele din zona verde sunt:  

 Austria 

 Bulgaria 

 Cehia 

 Cipru 

 Croația 

 Confederația Elvețiană 

 Germania 

 Grecia 

 Islanda 

 Letonia 

 Liechtenstein 

 Lituania 

 Malta 

 Norvegia 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/lista-oficiala-cu-toate-tarile-pentru-care-se-elimina-obligativitatea-autoizolarii-la-domiciliu-1322604
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 Slovacia 

 Slovenia 

 Ungaria 

(Sursa: Digi 24) 

 

 UE își ține granițele închise pentru majoritatea țărilor din afara Europei. 

Care sunt excepțiile 

Frontierele externe ale Uniunii Europene vor rămâne închise şi după 1 iulie pentru 

majoritatea călătorilor străini, au declarat luni diplomaţi europeni pentru dpa. Doar 

14 ţări se vor afla pe lista ţărilor terţe ale căror cetăţeni vor putea intra pe teritoriul 

UE, printre care Australia, Canada şi Thailanda. 

Cetăţenii chinezi vor putea intra în Uniunea Europeană, dar numai după ce 

Beijingul va ridica interdicţiile aplicate cetăţenilor UE, informează Agerpres. 

Consiliul European a iniţiat procedura scrisă oficială pentru a aproba acest acord 

care survine la trei luni după ce UE, Elveţia, Norvegia, Islanda şi Liechtenstein şi-

au închis graniţele pentru călătoriile non-esenţiale pentru a limita răspândirea 

pandemiei de COVID-19. 

La acest acord s-a ajuns după săptămâni de discuţii intense între statele membre 

UE cu privire la numele ţărilor pentru ai căror cetăţeni blocul comunitar ar trebui 

să-şi deschidă frontierele. 

Regulile vor ţine cont de factori epidemiologici, precum numărul noilor cazuri de 

infectare şi tendinţa stabilă sau descrescătoare a cazurilor. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Comisia Europeană lansează o platformă prin care statele membre vor 

putea accesa fonduri din bugetul de peste 150 de miliarde de euro, pentru 

sprijinirea regiunilor carbonifere şi a celor cu emisii ridicate de dioxid de 

carbon. 

https://www.agerpres.ro/politica-externa/2020/06/29/coronavirus-frontierele-externe-ale-ue-raman-inchise-dupa-1-iulie-pentru-majoritatea-strainilor--531797


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 30 iunie 2020 31 

 

Comisia a anunțat că astăzi (29 iunie) va fi lansată Platforma pentru o tranziție 

justă care va ajuta statele membre să își elaboreze planurile teritoriale și să 

acceseze respectivele fonduri. Această platformă online va oferi sprijin tehnic și 

consiliere părților interesate din sectorul public și privat din regiunile 

carbonifere și din alte regiuni cu emisii ridicate de dioxid de carbon, asigurând 

un acces facil la informații despre posibilitățile de finanțare și surse de asistență 

tehnică. 

Platforma se va asigura că bugetul de 40 de miliarde de euro (în prețurile constante 

din 2018) propus în cadrul Fondului pentru o tranziție justă este direcționat către 

proiectele cele mai potrivite și că nicio regiune nu va fi neglijată. Totodată, va 

sprijini accesul la schema specifică din cadrul InvestEU și la facilitatea de 

împrumut pentru sectorul public, care, alături de Fondul pentru o tranziție justă, 

constituie cei trei piloni ai Mecanismului pentru o tranziție justă.  

 

 

Platforma va oferi: 

 sprijin tehnic și consiliere statelor membre și regiunilor, inclusiv în ceea ce 

privește operaționalizarea planurilor teritoriale pentru o tranziție justă și 

construirea unor rezerve de proiecte pentru Mecanismul pentru o tranziție 

justă; 

 un punct unic de acces pe internet, inclusiv posibilitatea de a contacta 

Comisia pentru a-i adresa întrebări tehnice și administrative legate de 

tranziția justă; 

 un schimb de informații, de experiență și de cunoștințe cu regiunile care 

utilizează intens combustibilii fosili și care au emisii ridicate de dioxid de 

carbon, cu ajutorul unor baze specifice de date cu proiecte și experți; 

 un forum pentru dialogul pe tema tranziției juste la care să participe părțile 

interesate de la nivel local și național, partenerii sociali, autoritățile publice 

și instituțiile UE 
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Vicepreședintele executiv pentru Pactul verde european, Frans Timmermans, a 

declarat: „Prin Pactul verde îndrăznim să demonstrăm că este posibil un nou 

model de transformare favorabilă incluziunii, bazat pe o tranziție justă. Avem 

datoria de a profita de acest context în care ne reconstruim economiile și 

societățile pentru a clădi un viitor mai sustenabil pentru copiii și nepoții noștri. Cu 

ajutorul Platformei pentru o tranziție justă putem începe să facem primii pași în 

această direcție”. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Formularul pentru românii care vor să meargă în Grecia. Site-ul unde îl 

găsesc și întrebările la care trebuie să răspundă 

Guvernul elen a stabilit modul în care vor fi primiți turiștii de la 1 iulie și a 

introdus un formular pe care toți călătorii trebuie să îl completeze cu cel puțin 48 

de ore înainte de a intra în țară. 

Formularul se completează pe site-ul travel.gov.gr. 

Aici, turiștii vor răspunde la întrebări legate de date personale, țara de origine, 

modalitatea de transport până în Grecia, țările vizitate în ultimele 15 zile, durata 

sejurului, adresa unde vor sta. 

Toate informațiile vor fi adunate într-o bază de date, iar fiecare turist va primi un 

cod de bare, care va fi verificat la punctele de frontieră, la intrarea în Grecia. 

Astfel, pe baza acestui cod, autoritățile din Grecia vor ști la sosire dacă un turist ar 

trebui să fie testat sau nu. 

Astfel, testele de la intrarea în țară vor fi făcute în funcție de riscul care va fi 

evaluat la nivelul fiecărui pasager, conform informațiilor transmise. De exemplu, 

dacă sunt 1000 de teste pe zi pentru un aeroport, ele vor fi făcute astfel încât să fie 

maximizată posibilitatea detectării cazurilor pozitive pe zi și pe poarta de intrare 

respectivă, potrivit presei din Grecia. 

Începând cu data de 1 iulie, toate aeroporturile din Grecia vor fi redeschise pentru 

zborurile internaţionale, iar porturile din Patras şi Igoumenista vor primi din nou 

https://travel.gov.gr/#/
https://www.digi24.ro/stiri/externe/noi-reguli-pentru-romanii-care-merg-in-vacanta-in-grecia-1330409
https://www.digi24.ro/stiri/externe/noi-reguli-pentru-romanii-care-merg-in-vacanta-in-grecia-1330409
https://www.ethnos.gr/


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 30 iunie 2020 33 

 

feriboturi provenite din Italia iar celelalte porturi din Grecia vor fi redeschise 

pentru navele de croazieră. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 FMI: Mare parte din fondurile UE pentru relansarea economică trebuie 

acordate prin subvenții, nu împrumuturi 

O parte substanţială din viitorul pachet al UE pentru relansarea economică după 

pandemia de coronavirus trebuie să fie sub formă de subvenții, mai degrabă decât 

împrumuturi, a declarat economistul şef al Fondului Monetar Internaţional, Gita 

Gopinath, citată de Reuters. 

"Altfel nu va promova revenirea economiei", a adăugat Gita Gopinath pentru 

revista germană Der Spiegel. 

Liderii UE au convenit în aprilie să pună la punct un fond de urgenţă în ideea de a 

ajuta blocul comunitar să îşi revină din pandemia de coronavirus, însă detaliile 

finale nu au fost stabilite încă, potrivit Agerpres. 

România se situează printre statele care vor beneficia cel mai mult de fondurile 

alocate. Fondul prezentat de Comisia Europeană este în valoare de până la 750 de 

miliarde de euro. 

Executivul european a alocat pentru România suma de 19,626 miliarde de euro, 

reprezentând granturi. Pe lângă granturi, statele membre UE vor beneficia şi de 

împrumuturi. În cazul României, planul Comisiei prevede împrumuturi în valoare 

de 11,580 miliarde de euro, astfel că suma totală alocată ţării este de 31,206 

miliarde de euro. 

Propunerea Comisiei Europene are nevoie de aprobarea tuturor celor 27 de state 

membre UE, care au opinii diferite cu privire la acest subiect. 

(Sursa: Agerpres) 

 

https://www.agerpres.ro/economic-extern/2020/06/29/fondul-de-relansare-al-ue-trebuie-sa-includa-granturi-consistente-spune-economistul-sef-al-fmi--531413

